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Pettersen 
Emne: Salangen kommunes innspill til nasjonal helse- og samhandlingsplan 2024 

- 2027 
 
Salangen kommune har på bakgrunn av Helse- og omsorgsdepartementets invitasjon av 21.09.21 
drøftet saken og har følgende innspill:  
 

1. Om LIS1- kapasitet sykehus: Kommuner over hele landet opplever store utfordringer med å 
rekruttere fastleger. Fastleger må ha gjennomført LIS1-tjeneste. Flere hundre nyutdannede 
leger venter på plass for nødvendig LIS1- tjeneste som må påbegynnes i sykehus. I 
kommunene er det ledig kapasitet for LIS1 som først har vært 12 måneder på sykehus. 
Manglende kapasitet for LIS1 i sykehus medfører opptil flere års venting på nødvendig 
tjeneste for den enkelte lege og bidrar til å opprettholde underdekning i legestillinger. Staten 
må derfor beslutte opprettelse av nye LIS1- stillinger i sykehus i slikt omfang at ventekøen kan 
avvikles og tilgangen på leger som har gjennomført LIS1- tjeneste bedres. 

 
2. Vi støtter at pasientsamarbeidet mellom sykehus og kommunehelsetjeneste videreutvikles 

med bedre digitale løsninger. Telemedisinske tjenester gir mulighet for fjernassistert 
diagnostikk og vil kunne redusere reisetid og gi gevinst for pasienter og fagmiljø.  

 
3. Prinsippet om kommunal betaling for utskrivningsklare pasienter må justeres slik at 

kommunene mottar tilstrekkelig informasjon i tide til å tilby nødvendige tjenester. 
Dagens system fremmer ikke godt samarbeid mellom kommuner og 
spesialisthelsetjenesten. Vurderingen at en pasient er utskrivningsklar, må være 
gjenstand for samhandling og ikke ensidig fastsettes av sykehus. Kommunene trenger 
bedre tilskuddsordninger for å etablere hensiktsmessige sykehjemsplasser og 
omsorgsboliger.  

 
 
Med vennlig hilsen 
 
Lars A. Nesje 
Interkommunal overlege 
 


